
PROTOKÓŁ nr XXVIII/2017 

 

z XXVIII Sesji Rady Gminy Granowo, która odbyła się w dniu 28 sierpnia 2017 r. w sali 

Urzędu Gminy w Granowie. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 28 sierpnia 2017 r. o godz. 13
00

. 

Zakończono w dniu 28 sierpnia 2017 r. o godz. 15
20

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji wzięło udział 14 radnych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni:  - 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  

1. Wojciech Kalemba 

Spoza Rady udział w sesji wzięli: 

1. Zbigniew Kaczmarek -  Wójt Gminy 

2. Hanna Kaczmarek  -  Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Chojnacka  -  Skarbnik Gminy 

4. Zaproszeni goście  -  wg listy obecności 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek  

o nr ewid.: 171/3 i 171/4 w Januszewicach, gmina Granowo; 

b) przejęcia od Polskich Kolei Państwowych Spółki Akcyjnej z siedzibą  

w Warszawie prawa użytkowania wieczystego działek położonych na terenie 

gminy Granowo z przeznaczeniem na tereny użyteczności publicznej; 

c) zaliczenia dróg na terenie gminy Granowo do kategorii dróg gminnych  

oraz ustalenia ich przebiegu; 
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d) wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego  

do sądu administracyjnego; 

e) zmiany uchwały budżetowej na rok 2017; 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie sesji.  

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji: 

1. Uchwała Nr XXVIII/185/2017. 

2. Uchwała Nr XXVIII/186/2017. 

3. Uchwała Nr XXVIII/187/2017. 

4. Uchwała Nr XXVIII/188/2017. 

5. Uchwała Nr XXVIII/189/2017. 

6. Uchwała Nr XXVIII/190/2017. 
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Przebieg obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Granowo 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Stefan Bielawski otworzył posiedzenie, powitał  

Wójta Gminy Pana Zbigniewa Kaczmarka, radnych i wszystkich zaproszonych gości.  

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski stwierdził na podstawie listy obecności,  

że udział w posiedzeniu bierze 14 radnych, a zatem Rada jest władna do podejmowania 

uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista zaproszonych 

gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek  

o nr ewid.: 171/3 i 171/4 w Januszewicach, gmina Granowo; 

b) przejęcia od Polskich Kolei Państwowych Spółki Akcyjnej z siedzibą  

w Warszawie prawa użytkowania wieczystego działek położonych na terenie 

gminy Granowo z przeznaczeniem na tereny użyteczności publicznej; 

c) zaliczenia dróg na terenie gminy Granowo do kategorii dróg gminnych  

oraz ustalenia ich przebiegu; 

d) wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego  

do sądu administracyjnego; 

e) zmiany uchwały budżetowej na rok 2017; 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie sesji.  
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Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

 

Ad. 3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej 

sesji. 

  

 Przewodniczący przedstawił najważniejsze tematy z XXVII sesji Rady Gminy Granowo, 

która odbyła dnia 26 czerwca 2017 r. 

 Protokół Nr XXVII/2017 z XXVII sesji Rady Gminy Granowo wyłożony był do wglądu  

w biurze rady oraz przesłany na skrzynki mailowe radnych, którzy udostępnili swoje adresy. 

 Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu, wobec czego Przewodniczący Rady Stefan 

Bielawski poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu Nr XXVII/2017 głosowało 14 radnych: 

- przyjęcie projektu – 14; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

 Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

 Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym, które stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 Radny Andrzej Kaczmarek zapytał, czy w związku z przejęciem terenów dworcowych 

zostanie wyremontowany chodnik i oświetlenie przy ul. Dworcowej? – Wójt Gminy 

Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że chciałby w tym roku wykonać remont chodnika. 

 Radna Irena Ratajczak powiedziała, że uważa, iż informacja o możliwości otrzymania 

dofinansowania na urządzenia fotowoltaiczne została zbyt słabo rozpropagowana. Z 

pewnością więcej osób skorzystałoby z tej oferty, gdyby na terenie Gminy Granowo pojawiło 

się więcej ogłoszeń.– Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że staramy się o 

otrzymanie dofinansowania na urządzenia fotowoltaiczne dla oczyszczalni, szkoły i Urzędu 

Gminy. Ogłoszenia były, ale złożonych przez osoby fizyczne wniosków było zbyt mało.  

 Radny Marian Kaczmarek skierował pytanie do przedstawiciela Komendy Powiatowej 

Policji w Grodzisku Wielkopolskim st. sierż. Dawida Sałapatka, czy w związku  

z tegorocznymi żniwami pojawiły się jakieś nowe zagrożenia na drogach? – St. sierż. Dawid 
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Sałapatek wyjaśnił, że ruch ciągników był z pewnością większy niż zwykle. Teraz na drogach 

jest już nieco spokojniej. 

 Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski poprosił st. sierż. Dawida Sałapatka, aby 

policjanci zwrócili szczególną uwagę na ul. Powstańców Wielkopolskich, gdzie zapewne 

zaczną pojawiać się kierowcy przekraczający prędkość. – St. sierż. Dawid Sałapatek 

poinformował, że Komendant Powiatowy Policji podinsp. Roma Figaszewska już o tym wie. 

 Radna Małgorzata Wiśniewska dodała, że wzmożony ruch na ul. Powstańców 

Wielkopolskich będzie, kiedy rozpocznie się nowy rok szkolny i rodzice będą przywozić 

dzieci do szkoły.  

 Radna Krystyna Kasperek poinformowała, że rowerzyści jadąc ul. Powstańców 

Wielkopolskich nie jeżdżą ścieżką rowerową, lecz jezdnią. Czy można zakazać rowerzystom 

jazdy jezdnią? – St. sierż. Dawid Sałapatek odpowiedział, że rowerzyści mają nakaz jazdy 

ścieżką pieszo-rowerową jeśli taka jest. 

 

Ad. 5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

 

 Radna Małgorzata Wiśniewska przedstawiła zgłoszenie mieszkańców ul. Kościuszki  

w Granowie. Powiedziała, że chodnik od strony ul. Powstańców Wielkopolskich został 

częściowo zniszczony i zagraża bezpieczeństwu jego użytkowników. Ponadto, przy 

skrzyżowaniu ul. Kościuszki i Powstańców Wielkopolskich zlokalizowane są trzy lampy, 

podczas gdy kawałek dalej, przy ul. Kościuszki nie ma żadnego oświetlenia. Przy tym samym 

skrzyżowaniu pomiędzy chodnikiem a ogrodzeniem jednej z posesji jest niewielka pusta 

przestrzeń, do kogo ona należy? 

 Radny Henryk Pawlak poruszył temat utrzymania poboczy przy drodze krajowej nr 32. 

Inaczej wygląda utrzymanie poboczy w Kotowie, a inaczej w Granowie. Dlaczego tak jest? 

 Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że sprawdzi uszkodzony chodnik przy  

ul. Kościuszki w Granowie. Nowe lampy, które zainstalowano przy ul. Powstańców 

Wielkopolskich są obecnie testowane. W tym tygodniu wieczorem będą sprawdzane 

wszystkie lampy i jeśli, któraś lampa okaże się zbędna zostanie ona przeniesiona w inne 

miejsce. Założone przy ul. Powstańców Wielkopolskich oświetlenie, to oświetlenie jasne 

ledowe.  Wolne przestrzenie powstałe pomiędzy chodnikami a ogrodzeniami posesji wynikają 

z źle wyznaczonych granic działek. Nie możemy wejść na teren prywatny. Natomiast 

utrzymaniem drogi krajowej w Granowie zajmuje się GDDKiA. Umowa podpisana  

z GDDKiA dotyczy Granowa, a nie Kotowa. 
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 Radny Henryk Pawlak zapytał o prace społeczno użyteczne dla skazanych. – Radca 

Prawny Pani Magdalena Podsiadłowska-Pawlak wyjaśniła, że prace społeczno użyteczne i dla 

skazanych to dwa różne pojęcia.  

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewid.: 171/3  

i 171/4 w Januszewicach, gmina Granowo; 

 

 Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek omówił projekt uchwały. Niniejszy projekt dotyczy 

działek w Januszewicach zlokalizowanych po prawej stronie drogi prowadzącej do Słupii. 

Cała procedura związana ze sporządzeniem miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego została spełniona. W § 15 planuje się ustalenie stawki procentowej, służącej 

naliczeniu jednorazowej opłaty od wzrostu wartości nieruchomości, o której mowa w art. 36 

ust. 4 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w wysokości: 

- tereny MN – 30 %; 

- teren KDW – 10 % i 

- teren KDWx – 10%. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było pytań.  

 Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 Nad projektem uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek o nr ewid.: 171/3 i 171/4 w Januszewicach, gmina Granowo 

głosowało 14 obecnych radnych:  

- przyjęcie projektu – 14; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXVIII/185/2017 w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr ewid.: 171/3 i 171/4  

w Januszewicach, gmina Granowo stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

b) przejęcia od Polskich Kolei Państwowych Spółki Akcyjnej z siedzibą w Warszawie 

prawa użytkowania wieczystego działek położonych na terenie gminy Granowo  

z przeznaczeniem na tereny użyteczności publicznej; 
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 Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek omówił projekt uchwały. Wójt Gminy poinformował, 

że udało się przejąć nieruchomość od PKP S.A. W niniejszym projekcie uchwały zmienia się 

podstawa prawna, wcześniej był art. 39 ust. 4, natomiast powinien być art. 39 ust. 3. Przejęte 

nieruchomości to tereny dróg. Chcemy uporządkować dokumentację dotyczącą przejętych 

terenów.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie było pytań.  

 Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 Nad projektem uchwały w sprawie przejęcia od Polskich Kolei Państwowych Spółki 

Akcyjnej z siedzibą w Warszawie prawa użytkowania wieczystego działek położonych  

na terenie gminy Granowo z przeznaczeniem na tereny użyteczności publicznej głosowało  

14 obecnych radnych:  

- przyjęcie projektu – 14; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXVIII/186/2017 w sprawie przejęcia  

od Polskich Kolei Państwowych Spółki Akcyjnej z siedzibą w Warszawie prawa użytkowania 

wieczystego działek położonych na terenie gminy Granowo z przeznaczeniem na tereny 

użyteczności publicznej stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

c) zaliczenia dróg na terenie gminy Granowo do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia 

ich przebiegu; 

 

 Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek omówił projekt uchwały. Niniejszy projekt uchwały 

dotyczy przejazdów kolejowych na terenie Gminy Granowo. Zarządcy kolei próbują 

przenieść odpowiedzialność za utrzymanie przejazdów kolejowych na gminy. Chodzi  

m.in. o  prawidłowe oznakowanie przejazdów kolejowych. W sąsiedztwie przejazdów 

kolejowych na terenie Gminy Granowo mamy niekiedy różnych właścicieli. W projekcie 

uchwały przekształcamy drogi na drogi gminne tam, gdzie jest to możliwe. Jeden  

z przejazdów kolejowych przecina drogę prowadzącą do jednej działki. Jako Gmina musimy 

zapewnić właścicielowi dojazd do niej. Naszym zadaniem jest uregulowanie tej sprawy  

i przejęcie drogi, w tym celu będziemy prowadzić negocjacje z PLK w Zielonej Górze. 

 Radny Henryk Pawlak zauważył, że droga przy wysypisku w Granowie jest częściowo 

prywatna, czy ten sam problem występuje na odcinku drogi Kąkolewo-Separowo? – Wójt 

Gminy Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że jest tam ten sam problem. Mamy już jednak 
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pewne propozycje jak to rozwiązać i będziemy negocjować. Jeszcze niedawno terenów 

należących do PKP S.A. nie można było ruszyć, dzisiaj wszystko się zmienia. PKP S.A. 

„umywa ręce”, próbuje przerzucić odpowiedzialność na gminy i tym samym zaoszczędzić.  

 Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 Nad projektem uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie gminy Granowo  

do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu głosowało 14 obecnych radnych:  

- przyjęcie projektu – 14; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXVIII/187/2017 w sprawie zaliczenia 

dróg na terenie gminy Granowo do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

d) wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego  

do sądu administracyjnego; 

 

 Radca Prawny Pani Magdalena Podsiadłowska-Pawlak przedstawiła projekt uchwały.  

Na ostatniej sesji, która odbyła się 26 czerwca 2017 r. podjęto uchwałę Nr XXVII/181/2017 

w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 

pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Granowo lub jej 

jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 

w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego 

uprawnionych. W lipcu otrzymaliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze, którym unieważniono 

niektóre zapisy uchwały. Uchwała była podjęta na podstawie przepisów, które obowiązują od 

28 kwietnia 2017 r. Zmienionych przepisów nie zauważył organ nadzorczy i dlatego 

zakwestionował podjętą uchwałę. Nowe przepisy związane są z możliwością umorzenia 

należności cywilnoprawnych w określonych przypadkach z urzędu. Przed zmianą można było 

umorzyć należności „w ogóle”. Przygotowaliśmy już skargę, ale konieczne jest również 

podjęcie niniejszej uchwały. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było pytań.  

 Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 Nad projektem uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Wielkopolskiego do sądu administracyjnego głosowało 14 obecnych radnych:  

- przyjęcie projektu – 14; 
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- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXVIII/188/2017 w sprawie wniesienia 

skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego do sądu administracyjnego 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

e) zmiany uchwały budżetowej na rok 2017; 

 

 Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka omówiła projekt uchwały. W projekcie uchwały 

budżetowej zwiększa się dochody o kwotę 416 964,39 zł: 

- w dziale związanym z gospodarką gruntami i nieruchomościami o kwotę 87 450,00 zł  

w celu dostosowania planu dochodów do bieżącego wykonania, w tym dochody ze sprzedaży 

nieruchomości w wysokości 85 250,00 zł; 

- w dziale związanym z drogami publicznymi krajowymi o kwotę 10 000,00 zł na podstawie 

podpisanego porozumienia w sprawie powierzenia Gminie zarządzania drogą krajową 

poprzez utrzymanie czystości w obrębie granic administracyjnych m. Granowo;  

- w dziale związanym z przedszkolami o kwotę 255 865,00 zł, stanowiącą odszkodowanie 

wypłaconą przez Towarzystwo Ubezpieczeniowe w związku z pożarem przedszkola  

w Kąkolewie, całość dochodów przeznacza się na wydatki związane z remontem budynku 

przedszkola; 

- w dziale związanym z gimnazjami o kwotę 19 149,39 zł z przeznaczeniem na wyposażenie 

szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe na podstawie pisma 

Wojewody Wielkopolskiego z dnia 18 sierpnia 2017 r . nr FB-I.3111.131.2017.8;  

- w dziale  związanym ze świadczeniami rodzinnymi, świadczeniami z funduszu 

alimentacyjnego oraz składkami na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia 

społecznego o kwotę 5 000,00 zł dostosowując plan dochodów do bieżącego wykonania;  

- w dziale związanym z utrzymaniem zieleni w miastach i gminach – o kwotę 30 000,00 zł  

na podstawie podpisanej umowy dotacji otrzymanej z WFOŚiGW w Poznaniu na realizację 

przedsięwzięcia pn. „Utworzenie enklawy drzew o różnej bioróżności na terenie 

miejscowości Separowo”.  

Zmniejsza się plan dotacji celowej o kwotę 14 801,00 zł na zadanie pn. „Przebudowa dogi 

gminnej nr 534526P ul. Powstańców Wielkopolskich w Granowie” w celu dostosowania 

poziomu środków do zakresu realizowanych zadań.  
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Na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego z dnia 22 sierpnia 2017 r. zmniejsza  

się plan dochodów i wydatków o kwotę 1 900 zł w celu dostosowania poziomu środków  

do zakresu realizowanych zadań w związku z przeprowadzoną analizą liczby zrealizowanych 

czynności wynikający z ustawy Prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności 

oraz ustawy o dowodach osobistych.  

Dokonuje się korekty planu finansowego dochodów w wysokości 9 000,00 zł. w celu 

zastosowania prawidłowego paragrafu klasyfikacji budżetowej.   

Dokonuje się zmiany planu wydatków między paragrafami w dziale związanym z oświatą 

i wychowaniem, w dziale związanym z pomocą społeczną oraz na podstawie zwiększonych 

dochodów zwiększa się wydatki w dziale związanym z rodziną o kwotę 16 000,00 zł.  

Na podstawie podjętej uchwały rady sołeckiej w Zemsku dokonuje się przeniesienia planu 

wydatków z rozdziału dotyczącego dróg publicznych gminnych i przeznacza się kwotę 

7 799,60 zł na doposażenie placu zabaw.   

Zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o kwotę 77 500,00 zł z przeznaczeniem  

na budowę ul. Powstańców Wlkp. w Granowie.  

Zwiększa się plan wydatków w rozdziale dotyczącym Komendy Powiatowej Policji  

o kwotę 1 500,00 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu dla Policji  

w Grodzisku Wlkp.  

Zwiększa się plan wydatków w dziale Oświata i Wychowanie, 900 – Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska oraz 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,   

w celu zabezpieczenia środków finansowych na bieżące funkcjonowanie.  

 Radna Irena Ratajczak zapytała, o jakiej kwocie jest mowa w pkt. 9 objaśnień  

do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017? – Skarbnik Gminy 

Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że w oświacie i w wychowaniu zabezpieczono pieniądze  

na remont przedszkola w Kąkolewie oraz zasypanie szamba przy szkole w Granowie. 

Znajdują się tutaj również środki przeznaczone na oświetlenie ulic i wykaszanie. Natomiast, 

korekta planu finansowego dotycząca Urzędu Gminy Granowo powstała w wyniku 

zwiększenia wydatków na zakup energii dla budynku Urzędu Gminy. 

 Radna Krystyna Kasperek zapytała o pkt. 2 projektu uchwały, w którym znajduje  

się zapis o zmniejszeniu planu dotacji celowej na zadanie związane z przebudową  

ul. Powstańców Wielkopolskich w Granowie. Natomiast w pkt. 7 zwiększa się plan 

wydatków inwestycyjnych z przeznaczeniem na budowę ul. Powstańców Wielkopolskich. – 

Kierownik Referatu ds. Infrastruktury Technicznej Gminy, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Sebastian Janelt wyjaśnił, że po przetargu wyszła niższa kwota niż wcześniej zaplanowano. 



11 
 

Koszty inwestycyjne to kanalizacja deszczowa oraz inne dodatkowe drobne remonty, które 

musimy pokryć z własnych środków. 

 Radna Krystyna Kasperek zapytała, czego dotyczy korekta wykonana w celu 

zastosowania prawidłowego paragrafu? – Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, 

że korektę przeprowadzono, ponieważ Regionalna Izba Obrachunkowa wykazała błąd, który 

trzeba było poprawić. Kwotę 9 000,00 zł, którą przyjęto do budżetu jako pomoc, należało 

przyjąć jako coś innego. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było pytań.  

 Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 Nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 głosowało 

14 obecnych radnych:  

- przyjęcie projektu – 14; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXVIII/189/2017 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2017 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo. 

 

 Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka omówiła projekt uchwały. Zmienia się dochody  

i wydatki w 2017 r. W prognozie na rok 2018 zwiększa się dochody z tytułu dotacji  

oraz środków przeznaczonych na inwestycje. Lata 2019-2027 pozostają bez zmian.  

W związku z otrzymaniem dofinansowania w ramach WRPO na przedsięwzięcie  

pn. „Rozbudowa i przebudowa istniejącego przedszkola wraz z niezbędną infrastrukturą 

techniczną w Drużyniu” skorygowano limit wydatków w 2018 r. do kwoty 765 242,00 zł. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było pytań.  

 Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 Nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Granowo głosowało 14 obecnych radnych:  

- przyjęcie projektu – 14; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXVIII/190/2017 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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7. Wolne głosy i wnioski. 

 

 Radna Małgorzata Wiśniewska poinformowała, że przy budynku szkoły w Granowie,  

od strony ul. Konstytucji 3 Maja stoi bardzo dużo rowerów, którymi na zajęcia dojeżdżają 

dzieci. Tych rowerów jest chyba 100. Może warto postawić przy szkole podobną wiatę,  

do tej, która postawiono przy budynku Urzędu Gminy w Granowie. Tak duża ilość rowerów 

pozostawionych w nieporządku stwarza niebezpieczeństwo dla bawiących się na zewnątrz 

dzieci.   

 Sołtys Kąkolewa Krzysztof Gawroński powiedział, że podczas budowy drogi serwisowej 

do Kąkolewa częściowo zasypano rowy, co powoduje, że woda opadowa nie schodzi tak jak 

do tej pory. Sołtys zapytał również, kto usunie chwasty pomiędzy droga krajową, a nowo 

powstałą drogą prowadzącą do Modrza i Kąkolewa.  

 Radny Jerzy Ciesielski zapytał, co z drogą prowadzącą do Granówka  

oraz z niedokończonym chodnikiem w Granówku?  

 Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że rozmawiał kiedyś z Dyrektorem Szkoły 

w Granowie Panem Ryszardem Grajkiem, na temat rowerów przy szkole. Zlikwidowaliśmy 

klomb przy Urzędzie Gminy Granowo i w tym miejscu postawiliśmy wiatę dla rowerów.  

Aby postawić taką wiatę przy szkole, trzeba mieć jakąś koncepcję zagospodarowania. Wójt 

Gminy powiedział, że warto pomyśleć, jak to zorganizować. Dobrze, że uczniowie dojeżdżają 

do szkoły rowerami. Natomiast drogą w Granówku ma zająć się firma NOJAN. Droga ma być 

poszerzona o 70 cm. Planuje się także budowę chodników. Firma NOJAN jest zarzucona 

pracą i na razie nie mają wolnych terminów, ale do 15 listopada 2017 r. muszą wykonać 

swoją pracę zgodnie z podpisaną umową. Sprawę zasypanych rowów w pobliżu budowanej 

drogi serwisowej do Kąkolewa musi sprawdzić Kierownik ZGK Pan Grzegorz Hamrol. Przez 

pewien czas był tam problem z przepływem. Bardzo często zalewane są tereny, które zostały 

przekształcone z łąk na pola uprawne. Właścicielem terenu pomiędzy drogą krajową a drogą 

do Modrza i Kąkolewa jest GDDKiA. Informacja o chwastach przy tych drogach zostanie 

przekazana zarządcy tego terenu.  

 Sołtys Separowa Kazimiera Helbig przypomniała temat świetlicy w Separowie. Wilgoć 

zaczęła pojawiać się również w kuchni i korytarzu. Problem ten należy jak najszybciej 

rozwiązać. – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że pamięta o wilgoci w świetlicy  

w Separowie.  W budynku tym musi być wykonana izolacja pionowa. 



13 
 

 Radna Irena Ratajczak powiedziała, że na zebraniu wiejskim w Zemsku mówiono  

o budowie chodnika. Czy ten chodnik będzie wybudowany do końca ulicy, czy do końca 

zabudowań. – Kierownik Referatu ds. Infrastruktury Technicznej Gminy, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska Sebastian Janelt wyjaśnił, że chodnik w Zemsku będzie do końca 

zabudowań, tak aby wystarczyło pieniędzy. 

 Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek dodał, że nie ma sensu budować chodnika przy 

polach, ponieważ nikt nie będzie z niego korzystał. 

 Radna Irena Ratajczak zapytała, czy w Zemsku planuje się budowę kanalizacji 

deszczowej? – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że na razie nie ma planów 

dotyczących budowy kanalizacji deszczowej w Zemsku.  

 Radna Krystyna Kasperek zapytała, czy można wprowadzić zakaz skrętu  

z ul. Poznańskiej na ul. Ogrodową? – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek odpowiedział,  

że jest to dobra propozycja, która z pewnością przyczyni się do wzrostu poziomu 

bezpieczeństwa w tamtych okolicach. Zakaz skrętu można wprowadzić od strony Grodziska 

Wielkopolskiego.  

 Radna Irena Ratajczak zapytała, czy wiadomo już jaki jest koszt remontu przedszkola  

w Kąkolewie? – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że jeszcze nie wiadomo.  

W dużej mierze pomoże nam dofinansowanie. 

 Radna Irena Ratajczak zapytała, co będzie z najemczynią mieszkania  

w spalonym budynku w Kąkolewie? Okazuje się, że ta Pani jest najbardziej poszkodowana. 

Podobno Gmina Granowo chce usunąć tę Panią z tego mieszkania. – Wójt Gminy Zbigniew 

Kaczmarek wyjaśnił, że Pani, o której mowa jest najemcą mieszkania. Dobrze, że ta Pani nie 

kupiła tego mieszkania na własność, ponieważ miałaby duże problemy z odszkodowaniem. 

Zmieniły się zasady jeśli chodzi o  odbudowę przedszkola. Trzeba wybrać, czy w budynku 

będzie tylko przedszkole czy tylko mieszkania. To, że ta Pani straci mieszkanie nie jest 

kwestią naszej chęci czy niechęci. Nikt nie odtworzy przedszkola w takiej postaci jak było to 

do tej pory.  

 Radna Irena Ratajczak zapytała, co będzie z drugim mieszkaniem? – Wójt Gminy 

Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że to mieszkanie ma swojego właściciela.  

 Radna Irena Ratajczak zapytała, czy Gmina Granowo kupi mieszkanie dla najemczyni? – 

Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że nie umie odpowiedzieć na to pytanie. Mamy 

tylko możliwość wykorzystania mieszkania w Separowie. Wynajem mieszkania od Gminy 

Granowo to koszt ok. 200,00 zł, natomiast w Grodzisku Wielkopolskim miesięczny czynsz 

wynosi 500,00 zł. Szukamy odpowiedniego rozwiązana. W świetle prawa osoba, o której 
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mówimy to lokatorka, która w momencie wybuchu pożaru była w mieszkaniu. Chcemy 

pomóc tej Pani.  

 Kierownik Referatu ds. Infrastruktury Technicznej Gminy, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Sebastian Janelt dodał, że  aby przedszkole było dwu oddziałowe należy 

zaadaptować parter i piętro. Są to wymogi, które muszą być spełnione. Do pożaru doszło  

w wyniku nieuwagi użytkownika.  

 Radny Władysław Rybarczyk wyjaśnił, że pożar wybuchł u najemcy mieszkania.  

W momencie, kiedy wszyscy zostali wyprowadzeni z budynku Radny miał nadzieję, że pożar 

nie dojdzie do jego mieszkania. Na miejscu było osiem wozów strażackich, które na miejscu 

zdarzenia były obecne w godzinach od 03:00 do 13:30. Dom był przeze mnie odbudowany  

od zera i teraz znów wszystko jest do naprawy. Wraz z córką Radny mieszka teraz  

w Granówku i planuje tam być aż do zimy. Mieszkanie jest zawilgocone i nieogrzewane. Nie 

ma w Gminie Granowo mieszkań. Najemca mieszkania ma obecnie 35 m
2
 dla 3 osób, 

natomiast obecne mieszkanie Radnego ma 50 m
2
, gdzie mieszka 5 osób. 

 Radna Irena Ratajczak wyjaśniła, że ma na myśli to, czy najemczyni będzie miała 

mieszkanie? – Radny Władysław Rybarczyk odpowiedział, że pożar nie wybuchł u niego.  

 Radna Irena Ratajczak dodała, że wybuch pożaru to tragedia, bez względu na to, kogo to 

spotkało. Najemczyni jest osobą dość nieśmiałą. 

 Przewodniczący Radny Stefan Bielawski zapytał, czy Radna Irena Ratajczak oczekuje, 

że Gmina Granowo wybuduje dla najemczyni mieszkanie? – Radna Irena Ratajczak 

wyjaśniła, że chodziło jej o to, aby nie potraktować gorzej najemczyni. Trzeba zapewnić 

mieszkanie tej kobiecie.  

 Przewodniczący Radny Stefan Bielawski wyjaśnił, że nie możemy dać tej kobiecie 

mieszkania. – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek dodał, że jeśli Radni Gminy Granowo chcą 

zapewnić tej kobiecie mieszkanie, to muszą podjąć taką inicjatywę. Czynsz, jaki obecnie płaci 

najemczyni jest bardzo niski. Była możliwość, aby ta Pani wynajęła mieszkanie w Grodzisku 

Wielkopolskim za 900,00 zł/m-c, ale nie zgodziła się. W budynku szkoły przy ul. Szkolnej w 

Granowie nie ma już wolnych mieszkań. Mieszkają tam też osoby, które nie mają nic 

wspólnego z oświatą, ale nie można ich stamtąd usunąć.  

 Dyrektor Szkoły w Granowie Pan Ryszard Grajek powiedział, że 04 września zaczynamy 

nowy rok szkolny. Będzie bardzo ciasno. Będzie bardzo dużo samochodów, zwłaszcza przed 

godziną 8:00. Dyrektor Szkoły zaproponował, aby dowozić dzieci do szkoły z rozmysłem. 

Ponadto, dotychczasowe sale 1-3 w budynku szkoły przy ul. Konstytucji 3 Maja zostały 

zaadoptowane na przedszkole.  
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 Radny Henryk Pawlak poruszył temat systemu alarmowania ludzi. W pobliżu Gminy 

Granowo mają miejsce różne nieszczęścia. Potrzebny jest sprawny system informowania 

ludzi. – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że Gmina Granowo otrzymuje 

ostrzeżenia meteo, które muszą być przekazane dalej. Żaden system nie jest jednak 

doskonały. Niekiedy ostrzeżenia nie sprawdzają się. 

 

8. Zakończenie sesji.  

 

 Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zamknął obrady 

XXVIII sesji VII kadencji Rady Gminy. 

 Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała 

 

Jagoda Kaczmarek 

Przewodniczący Rady Gminy 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności zaproszonych gości. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Uchwała Nr XXVIII/185/2017 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek o nr ewid.: 171/3 i 171/4 w Januszewicach, gmina Granowo. 

5. Uchwała Nr XXVIII/186/2017 w sprawie przejęcia od Polskich Kolei Państwowych Spółki 

Akcyjnej z siedzibą w Warszawie prawa użytkowania wieczystego działek położonych  

na terenie gminy Granowo z przeznaczeniem na tereny użyteczności publicznej. 

6. Uchwała Nr XXVIII/187/2017 w sprawie zaliczenia dróg na terenie gminy Granowo  

do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu. 

7. Uchwała Nr XXVIII/188/2017 w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Wielkopolskiego do sądu administracyjnego. 

8. Uchwała Nr XXVIII/189/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017. 

9. Uchwała Nr XXVIII/190/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Granowo. 

 

 


